
Protokół Nr XIV/16 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 27 stycznia 2016 r. o godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XIV/165/2016 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok.
2. XIV/166/2016 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. XIV/167/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanych,
                                położonych w Raciborzu przy ul. 1 Maja.
4. XIV/168/2016 zmieniająca uchwałę nr XV/204/2007 Rady Miasta Racibórz z dnia 
                                28 listopada 2007 r. w sprawie bonifikat przy bezprzetargowej sprzedaży
                                na rzecz najemców lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy
                                Racibórz.
5. XIV/169/2016 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy w Raciborzu.
6. XIV/170/2016 w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Racibórz na członków 
                                II kadencji Rady Seniorów Miasta Racibórz.
7. XIV/171/2016 w sprawie odwołania członka z Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz.
8. XIV/172/2016 w sprawie zmiany Uchwały Nr II/9/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 
                                8 grudnia 2014 r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji
                                Rady Miasta Racibórz.
9. XIV/173/2016 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/4/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 
                                1 grudnia 2014 r. w sprawie wyboru Członków i Przewodniczącego Komisji
                                Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Marta Topór - Piórko 



Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 21, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o zmiany w planowanym porządku obrad zał. Nr 2 :
 wnioski Prezydenta Miasta o wycofanie następujących projektów uchwał – zał. Nr 3:

1) Uchwała w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie 
Miasta Racibórz - z pkt 8.

2) Uchwała w sprawie zasad powoływania Komitetu Rewitalizacji i ustanowienia jego 
regulaminu - z pkt 9.

 wnioski Prezydenta Miasta o ujęcie dodatkowych punktów i projektów uchwał  – zał. Nr 3:
1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej - do pkt. 7.

 wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:
1) Uchwałą w sprawie odwołania członka z Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz.
2) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr II/9/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 8 grudnia 

2014 r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta Racibórz.
3) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/4/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 1 grudnia 

2014 r. w sprawie wyboru Członków i Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Racibórz.

4) Złożenie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz za 2015 
rok oraz zatwierdzenie Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 rok.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższe wnioski ustalając 
następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Wystąpienie Komendanta Powiatowego Policji w Raciborzu.
5. Problem elektrowni wiatrowych na terenie Powiatu Raciborskiego – prezentacja.
6. Program Gospodarowania Zasobem Nieruchomościami Gminy Racibórz na lata 2016 – 2020.
7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok oraz Uchwała w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej.
8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanych, położonych 

w Raciborzu przy ul. 1 Maja.
9. Uchwała zmieniająca uchwałę nr XV/204/2007 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 listopada 2007

r. w sprawie bonifikat przy bezprzetargowej sprzedaży na rzecz najemców lokali mieszkalnych 
stanowiących własność Gminy Racibórz.

10. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy w Raciborzu.
11. Uchwała w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Racibórz na członków II kadencji 

Rady Seniorów Miasta Racibórz.
12. Uchwałą w sprawie odwołania członka z Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz.
13. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr II/9/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 8 grudnia 

2014r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta Racibórz.
14. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/4/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 1 grudnia 

2014r. w sprawie wyboru Członków i Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Racibórz.

15. Złożenie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz za 2015 rok 
oraz zatwierdzenie Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 rok.

16. Narzędzia informatyczne wspomagające prace Rady Miasta – dyskusja.
17. Interpelacje, zapytania i wnioski.
18. Zakończenie sesji.



Ad 2. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
Protokół Nr XIII/15 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 23 grudnia 2015 r.

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta 
Miasta obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do protokołu. 
Następnie przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między 
sesjami. Lista omówionych wydarzeń stanowi - zał. Nr 5 do protokołu. Na koniec 
poinformował również o objęciu udziałów przez Gminę Racibórz 1000 udziałów o łącznej 
wartości 500.000 zł. w Przedsiębiorstwie Komunalnym Sp. z o.o. w Raciborzu – zał. Nr 6 do 
protokołu.

Ad 4. Wystąpienie Komendanta Powiatowego Policji w Raciborzu.

 Komendant Powiatowy Policji w Raciborzu Łukasz Krebs na początku podziękował za 
wsparcie udzielone przez Miasto Racibórz w 2015 roku, dzięki czemu komenda została 
wyposażona w dwa nieoznakowane radiowozy. Dalej przekazał, że porównując Racibórz z 
innymi miastami stwierdza, że Racibórz to miasto bezpieczne, a świadczy o tym mniejsza liczba
przestępstw. Wśród planów na najbliższą przyszłość wymienił przede wszystkim skupienie się 
na działaniach prewencyjnych, m.in. w postaci wspólnych patroli policji i straży miejskiej, czy 
zwiększenia ilości etatów w wydziale prewencji. Dodał, że na luty zaplanowano również 
wspólne działania ze strażą graniczną. Poruszył także sprawę kojców dla psów policyjnych i 
skarg mieszkańców okolicznego osiedla wskazując, że będzie realizowana zmian koncepcji 
funkcjonowania zespołów przewodników psów służbowych na terenie całego województwa. 
Dodał, że w ramach tej koncepcji zespoły m.in. i ten z Raciborza mają zostać umiejscowione w 
Rybniku. Następnie przekazał, że na ręce Prezydenta Miasta złożył pismo z wnioskiem o 
wsparcie finansowe komendy policji z przeznaczeniem na prewencyjne służby 
ponadnormatywne.   

 Radny Wiesław Szczygielski uznał, że pomysł z dodatkowymi patrolami jest właściwym 
rozwiązaniem. Zapytał jednocześnie czy policja może w tym zakresie wesprzeć straż miejską w 
sprawach związanych z kontrolą palenisk i potrzebą wejścia na prywatne posesje. 

 Komendant Powiatowy Policji w Raciborzu Łukasz Krebs przekazał, że uprawnień związanych 
z niska emisją policja nie ma, niemniej uznał, że nie widzi problemu z porozumieniem się ze 
strażą miejską w tym zakresie.

 Radny Wiesław Szczygielski poprosi o szybsze reakcje policji na zgłoszenia mieszkańców 
związane z zakłócaniem ciszy nocnej i porządku przez osoby opuszczające lokale 
gastronomiczne. 

 Komendant Powiatowy Policji w Raciborzu Łukasz Krebs wskazał na dobrą współpracę służb 
mundurowych podczas niedawnej akcji związanej z poszukiwaniem zaginionej dziewczynki. 

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał czy planuje się kontynuowanie spotkań prewencyjnych z 
młodzieżą w szkołach średnich szczególnie poświęconych narkotykom i dopalaczom. Zapytał 
również o skalę przestępczości gospodarczej oraz przestępczości związanej z internetem. 

 Komendant Powiatowy Policji w Raciborzu Łukasz Krebs przekazał, że w zakresie działań 
wśród młodzieży obowiązkiem każdej komendy było utworzenie etatu dotyczącego profilaktyki
społecznej. Dodał, że osoba taka otrzymała więc przypisany tylko tym zagadnieniom zakres.  
Dalej wskazał, że spotkania w szkołach organizuje się cyklicznie. W zakresie  komórki 



przestępczości gospodarczej przekazał, że komórka ta liczy 12 etatów i może pochwalić się za 
2015 rok dobrymi wynikami pracy, z 94 % wykrywalnością. Dodał także, że komórka ta 
zajmuje się również przestępczością w internecie, przy czym sprawy większe są zlecane 
specjalnej komórce w komendzie wojewódzkiej. 

 Radny Piotr Klima zapytał o działania policji mające na celu poprawę bezpieczeństwa 
mieszkańców poruszających się pod lokalnych drogach. Wskazał na potrzebę umieszczenia 
znaków”szkoła” przed każdą szkołą w okolicach przejścia dla pieszych. Zapytał również czy 
komenda planuje zakup kilku motocykli lepiej sprawdzających się w mieście. Dalej zapytał czy 
komenda ma opracowane plany działania na wypadek ataków terrorystycznych. 

 Komendant Powiatowy Policji w Raciborzu Łukasz Krebs przekazał, że liczba wypadków w 
2015 roku zmalała w stosunku do roku 2014.  Niemniej liczba ofiar wypadków wzrosła z 4 w 
2014 do 6 w 2015 roku. Wskazał, że w większości przypadków była to wina osób kierujących i 
lekkomyślne działanie, nieraz pod wpływem alkoholu. Dalej wskazał, że charakterystyka 
lokalnych dróg w jego ocenie jest ciężka. W kwestii oznakowania przekazał, że policja mocno 
współpracuje ze Starostwem Powiatowym. Dodał, że w przeciągu roku wystąpień do gmin o 
właściwe oznakowanie jest bardzo dużo. W zakresie motocykli to przekazał, że norma 
przewiduje 1 na 25 etatów, więc kilku nie będzie na pewno, a o ten jeden komenda się stara. W 
kwestii ataków terrorystycznych przekazał, że policja takie procedury ma od wielu już lat i na 
bieżąco są one ćwiczone.  Dodał,że na terenie Raciborza nie obserwuje się zwiększenia liczby 
cudzoziemców.

 Radny Leszek Szczasny zapytał o powody zmiany komendanta w Raciborzu. Dalej wskazał na 
potrzebę zwiększenia działań prewencyjnych policji wśród seniorów, szczególnie narażonych na
oszustów posługujących się metodą na wnuczka, a ostatnio działających w coraz bardziej 
wyrafinowany sposób. Dalej zapytał czy akcje NURD są prowadzone jako akcje ogólnokrajowe
czy też z inicjatywy poszczególnych komend.  

 Komendant Powiatowy Policji w Raciborzu Łukasz Krebs przekazał, że decyzje o zmianach są 
decyzjami odgórnymi. W zakresie przestępstw na wnuczka przekazał, że  komenda przez cały 
czas prowadzi profilaktykę tej kwestii. Informacje  w tym zakresie można też znaleźć na stronie 
internetowej komendy. Dodał, że można też mówić o pewnym sukcesie gdyż w styczniu 
zgłoszono ok. 30 tego typu zdarzeń i ani razu mieszkańcy Raciborza nie dali się oszukać. W 
kwestii akcji NURD przekazał, że są one najczęściej prowadzone na zlecenie komendy 
wojewódzkiej. Dodał, że zawsze ma to odniesienie do sytuacji w mieście i nie jest skierowane 
przeciwko pieszym ale dla ich bezpieczeństwa.  

 Radny Michała Woś odnosząc się do kwestii ponadnormatywnych patroli przypomniał, że rok 
temu proponował już wzorem innych miast likwidację straży miejskiej i przeznaczanie rocznie 
ok. 600.000 zł na działania policji w mieście. 

 Przew. RM Henryk Mainusz podziękował komendantowi za udział w sesji i zakończył 
przedmiotowy punkt obrad.       

Ad 5. Problem elektrowni wiatrowych na terenie Powiatu Raciborskiego – prezentacja.

 Radny Piotr Klima na wstępie podziękował radnym za podjęcie tego tematu na sesji. Wskazał, 
że jego zamysłem jest to aby samorządy jasno ustosunkowały się do tego problemu. W 
przypadku Raciborza najlepiej w formie uchwały, którą można by przygotować na kolejną sesję,
Zwrócił uwagę, że w najbliższej okolicy miasta Starostwo Powiatowe wydało 61 zgód na 
lokalizacje wiatraków. Dodał, że problemem tym w sposób zasadniczy ma w najbliższym czasie
zając się również parlament, tak aby określić odległość wiatraków od siedzib ludzkich. Dalej 
wskazał, że działania elektrowni wiatrowych są dalekosiężne i dotykają swym zasięgiem 
dzielnice miasta Sudół i Studzienna. Przedstawił również procedurę związaną z uzyskaniem 
zgody na postawienie wiatraka, w tym również i konsultacji społecznych, które mimo że były to
nie informowały mieszkańców o wszystkich kwestiach. Wskazał, że od czasu pierwszego 



protestu mieszkańców w Wojnowicach ukazało się wiele artykułów w mediach, zorganizowano 
dwie konferencje, powołano też specjalny komitet. Wskazał jednak, że obecność na tych 
spotkaniach mieszkańców, a zwłaszcza radnych powiatowych, miejskich i gminnych była 
znikoma. Uznał, że samorząd jest odpowiedzialny za to czy społeczeństwo jest świadome 
zagrożeń wynikających z lokalizacji farm wiatrowych. Poddał również pod wątpliwość 
działania takich samorządów, które przekonują rolników do wydzierżawiania ziemi. Dodał, że 
bolesną dla niego sprawą jest to, że nie ma nici porozumienia pomiędzy samorządem 
powiatowym, miejskim i samorządami okolicznych gmin. Dalej wskazał na możliwe działania 
po stronie tych samorządów. Uznał, że z tego też względu zwrócił się miesiąc temu z 
propozycją zorganizowania międzynarodowej konferencji w Raciborzu poświęconej  
problemowi wiatraków. W tym miejscu podziękował za przyznane na ten cel środki ale 
jednocześnie zwrócił się z prośbą o pomoc, bo nie wyobraża sobie takiej konferencji bez 
współpracy i pomocy ze strony urzędu miasta i starostwa powiatowego. Uznał, że będzie to 
okazja do porozmawiania z fachowcami o najlepszych rozwiązaniach dla naszego regionu. Na 
koniec zachęcił radnych do dyskusji.           

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił w formie dwóch map – zał. Nr 7 i 8 
rozmieszczenie planowanych farm wiatrowych w okolicy Raciborza wraz z zasięgiem ich 
oddziaływania. Wskazał, że razem jest to 61 lokalizacji, z tym , że w Gminie Krzanowice  jest 
17 lokalizacji,  pozostałe przypadają na Gminę Pietrowice Wielkie i gminę Rudnik. Dodał, że w 
studium naszego miasta zapisano zakaz lokalizacji farm wiatrowych, jednakże problem zaczyna
gdy plany innych gmin naruszają zapisy planów naszego miasta, a tak jest w przypadku 
przynajmniej dwóch lokalizacji, jednej w Gminie Krzanowice i jednej w Gminie Pietrowice 
Wielkie, których bufor 500 m zachodzi na tereny miasta. Następnie przekazał, że w parlamencie
trwają już prace aby wprowadzić większy 3 km bufor, który w znacznym stopniu zachodziłby 
na teren miasta patrząc od strony lokalizacji wiatraków, a patrząc od strony zabudowy 
mieszkaniowej Raciborza wykluczałby lokalizacje ok. 20 wiatraków. Dodał, że na chwilę 
obecną nie sposób powiedzieć jak to nowe prawo będzie odczytywane i czy będzie działało w 
dwóch kierunkach, bo w takim przypadku nie można by było realizować budownictwa 
mieszkaniowego na ogromnym obszarze miasta w dzielnicach Sudół, Studzienna i Ocice, gdzie 
przecież miasto postanowiło ulokować 70 działek budowlanych. Dodał, że na dzień dzisiejszy 
lokalizacje te są uwarunkowane jedynie decyzjami środowiskowymi. Wskazał więc, że problem
istnieje, bo nawet negatywna opinia Raciborza podjęta bez konkretnych przesłanek prawnych 
nie jest brana pod uwagę. Dodał, że miastu pozostało jedynie nie wydawanie decyzji na 
przyłącza energetyczne co może jednak narazić na odszkodowania. Dalej wskazał, że są 
możliwe dwie drogi, jedną są rozmowy z gminami, drugą procesy cywilne o odszkodowania. 
Uznał, że tego typu problemów konferencja nie rozwiąże, da jedynie ich obraz i umożliwi 
poznanie argumentów za i przeciw. Dodał, że rzetelna konferencja powinna pokazywać ideę 
elektrowni wiatrowych i korzyści z tego płynących jak również potrzebnych nakładów oraz 
wszelkich zagrożeń. Następnie jako Prezydent Miasta przekazał, że jest przeciw tym 
lokalizacjom wiatraków, które  swoim zasięgiem oddziaływują w granicy miasta. Dodał, że na 
dzisiejsze prawo są to dwie lokalizacje. W kwestii porozumienia się gmin powiatu i samego 
powiatu przekazał, że sprawa jest trudna, bo decyzje zostały przez powiat wydane zgodnie z 
prawem, a interesy gmin są rozbieżne. Trudno jest więc w tym temacie rozmawiać na forum 
rad.            

 Radny Piotr Klima wskazał, ze raport oddziaływania na środowisko ma 200 strom i do niego 
miasto mogło zgłosić uwagi.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że urząd miasta zgłosił uwagi. 
 Radny Piotr Klima przekazał, że komitet też zgłosił swoje uwagi. Niemniej dodał, że raporty 

takie zawierają często teksty bardzo lobbystyczne, które przytoczył wraz z tekstem niezbędnego
sprostowania.  

 Radny Michał Woś zaproponował aby Rada zobowiązała Prezydenta Miasta do wystąpienia nie 
tylko do parlamentarzystów ziemi raciborskiej ale również do odpowiednich ministerstw aby 



zgłosić problem oddziaływania wiatraków na tereny naszej gminy. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jest to problem ogólnopolski.
 Radny Franciszek Mandrysz uznał, że wyobraźnia ludzi budzi się dopiero wtedy gdy zobaczą 

oddziaływanie takich wiatraków. Dalej zapytał czy lokalizacje takie muszą mieć zgodę 
organizacji ekologicznych gdyż jego zdaniem lokowanie ich w Bramie Morawskiej na trasie 
szlaku migracyjnego ptaków uzyskanie takiej zgody wymusza. 

 Radny Piotr Klima przekazał, że komitet nawiązał kontakt z Instytutem Zoologi PAN. Dodał, że
honorarium za ekspertyzę wyniosło 4.000 zł. i o jego partycypacje zwrócono się do okolicznych
gmin. Wskazał, że z kilku gmin wpłynęły odpowiedzi ale każda o niemożności sfinansowania 
tego przedsięwzięcia. Uznał, że ekspertyza ta to bardzo cenna rzecz. Na koniec zwrócił się do 
radnych z prośbą o poparcie tych działań.    

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że przygotuje takie stanowiska.
 Radny Michał Woś przekazał, że jego wniosek dotyczy legislacji w zakresie polityki 

przestrzennej i obniżenia wartości terenów inwestycyjnych miasta. Dodał, że poparcie przez 
Radę wzmocni siłę tego wniosku.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że  problem ze środkami na honorarium nie polegał
na kwocie ale na tym, że zadanie to nie odbywa się na terenie gminy Racibórz.

 Radna Zuzanna Tomaszewska zwróciła uwagę, że na terenie miasta znajduje się przecież 
Rezerwat Łężczok, związany z przelotami tych ptaków.. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że na rezerwat wiatraki te bezpośrednio nie 
oddziaływują.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska uznała, że wystarczyłoby doprecyzowanie ze strony komitetu.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że gdy jakiekolwiek ekspertyzy będą dotyczyły 

postępowań miasta to będą zlecane. Dalej przekazał, że spotkał się już z przewodniczącą 
komitetu i rozmawiano na temat szerokiej współpracy.  

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek przedstawiony przez radnego 
Michała Wosia aby wspomóc działania Prezydenta Miasta przy wystąpieniu do 
parlamentarzystów ziemi raciborskiej oraz odpowiednich ministerstw przy zgłoszeniu problemu
oddziaływania wiatraków na tereny naszej gminy.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1wstrzymującym się przyjęła 
powyższy wniosek.

Ad 6. Program Gospodarowania Zasobem Nieruchomościami Gminy Racibórz na lata 
          2016 – 2020.
 
 Radna Anna Szukalska odnosząc się do rozdziału 3 i str. 17 – 24 materiału – zał. Nr 9 

przekazała, że opisane tam tereny zawierają za mało informacji. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że materiał rzeczywiście nie zawiera opisu ale na 

komisji był szczegółowo przedstawiany. Dodał, że dzisiaj może je jeszcze raz omówić 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska przekazał, że w tym 
rozdziale ujęto nieruchomości, które poddane są zmianie planu zagospodarowania 
przestrzennego w rozbiciu na zabudowę jednorodzinną, zabudowę jednorodzinną z 
dopuszczeniem usług, zabudowę wielorodzinną i zabudową usługową. Dodała, że w materiale 
wpisano nowe funkcje terenu, bo to wydawało się bardziej istotne. Dodatkowo wskazała, że 
zmiany te dokonuje się na wnioski właścicieli łącznie z gminą. Dodała, że procedura zmiany 
planu trwała dwa lata i lada moment się zakończy. Wskazała również, że gmina jest otwarta na 
dalsze tego typu wnioski czego potwierdzeniem jest uzupełnienie materiału z nowymi terenami 
poddanymi pod dyskusję – zał. Nr 10.      

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że radnej Annie Szukalskiej chodzi jednak o 



wskazanie poprzednich zapisów w planie. 
 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska przekazała, że  dla 

każdej z tych nieruchomości może przedstawić obowiązujące jeszcze zapisy planu.
 Radna Anna Szukalska przekazała, że chodzi konkretnie o teren pod działalność usługowa przy 

ul. Katowickiej.
 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska wyjaśniła, że w tym 

przypadku poprzedni zapis „zieleń parkowa” zmienia się na usługi, a w ramach usług mieszczą 
się również usługi parkingowe.

 Radny Michał Woś wskazał na teren z pkt. 4.4 ze str. 24 gdzie właściciele sąsiednich działek 
zgłaszają już teraz uwagi do uciążliwości usług.

 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska wyjaśniła, że w tym 
przypadku zapis planu będzie zmieniony na tereny obsługi komunikacji aby umożliwić budowę 
parkingów czy garaży. 

 Radny Michał Woś przekazał, że mieszkańcy obawiają się, że powstanie tam warsztat 
samochodowy.

 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska wyjaśniła, że w tym 
przypadku zapisy są dokładne i chodzi o tereny obsługi komunikacji czyli parking albo garaże. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska poprosiła o szczegółowe omówienie pkt. 4.1 i 4.3.
 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska przekazała, że dla 

terenu 4.1 z terenu zieleni zmienia się zapis na tereny zabudowy usługowej.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że obok są już usługi i terenu tego nie wykorzysta 

się pod budownictwo. 
 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska przekazała, że dla 

terenu 4.3 wcześniejszy zapis to budownictwo mieszkaniowe wielorodzinne z dopuszczeniem 
usług na 50% terenu i tylko jeden fragment był przeznaczony pod budownictwo jednorodzinne. 
Teraz zaś doprecyzowano, że teren przylegający do ulicy można wykorzystać pod funkcję 
usługową.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że teren z tyłu jest terenem prywatnym więc aby 
miasto nie straciło przyjęto, że usługi zostaną zlokalizowane od strony ulicy.

 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska przekazała, że w tej 
drugiej linii pozostał zapis o budownictwie  jednorodzinnym.

 Radny Leon Fiołka odnosząc się do informacji o oddziaływaniu przyszłych wiatraków na tereny
inwestycyjne w dzielnicy Ocice zapytał czy nie lepiej wstrzymać się z przekształcaniem tych 
terenów. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że już teraz jest tam zapis o zabudowie 
jednorodzinnej, a obecnie ściąga się z tego zapisu jedynie układ drogowy. Dalej uznał, że trzeba
uczynić wszystko aby nowe przepisy nie skomplikowały nam planów. Dodatkowo przekazał, że
już teraz zostało złożonych 35 wniosków, a pokazane oddziaływanie miało na celu jedynie 
określić skalę problemu. 

 Radny Marek Rapnicki wskazując na zbieg ulic Ocickiej i Pszczyńskiej gdzie na terenie 
przewidzianym pod usługi powstaje myjnia samochodowa przekazał, że obawia się, że pobliski 
teren przy zbiegu Żorskiej i Ocickiej może podzielić jego losy. 

 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska przekazała, że teren 
przy zbiegu ulic Ocickiej i Żorskiej jest terenem wymienionym w uzupełnieniu, gdzie pokazano
tereny co do których należy wypracować dopiero nową funkcję.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że funkcje przypisane dla tych terenów dziś są co 
najmniej dyskusyjne. W zakresie tego konkretnego terenu przy ul. Ocickiej nie jest możliwe 
ulokowanie tam parkingu bez wcześniejszej usługi więc warto te zapisy zmienić. Podobnie 
przekazał, że dyskusyjne są zapisy dla terenu przy ul. Jana Pawła II więc sprzedaż tego terenu 
zostanie wstrzymana do czasu uzgodnienia nowej funkcji. 

 Radny Franciszek Mandrysz poprosił o uszczegółowienie zapisów dla terenu w Markowicach 



pkt 4.5.
 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska przekazała, że teren 

ten znajduje się przy stacji benzynowej więc uznano, że można jego funkcję zamienić pod 
usługę. 

 Radny Michała Fita uznał, że działanie miasta w zakresie terenów pod budownictwo 
jednorodzinne powinny wyprzedzać decyzje w zakresie wiatraków.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że materiał ten powstawał szybko, dlatego też nie 
zawiera wszystkich danych ale do dyskusji jest bardzo dobry.  

 Radny Marcin Fica zapytał czy na terenie przy ul. ul. Ocickiej i Żorskiej będzie możliwość 
stawiania garaży. 

 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska przekazała, że na 
chwile obecną najpierw musiałaby tam zaistnieć funkcja usługowa.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że na tym terenie jest potrzeba ogólnodostępnego 
dużego parkingu i taką zmianę przewiduje.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zamknął 
przedmiotowy punkt obrad. 

Ad 7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 rok oraz Uchwała w sprawie
          zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w 
sprawie zmiany budżetu na 2016 r. wraz z jej autopoprawką. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Franciszek Mandrysz odnosząc się do działu 900 Gospodarka komunalna i ochrona 
środowiska oraz ostatniej wizytacji RIPOK zapytał o cenę transportu odpadów do Knurowa oraz
czy Prezydent Miasta rozważa zmniejszenie opłaty za odpady do stawki 10,80 zł., tak jak to 
uczyniono w Wodzisławiu Śląskim.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że nie wiąże się to z tą uchwałą więc odpowie w 
punkcie interpelacji. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 r. wraz z jej
autopoprawką – zał. Nr 11 i 12.

Rada przy 23 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką. Uchwała Nr XIV/165/2016 stanowi zał. Nr 13 do
protokołu. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
Rada przy 23 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XIV/166/2016 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanych,
          położonych w Raciborzu przy ul. 1 Maja.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 



przedmiotowej uchwały.
 Radny Zbigniew Sokolik zapytał czy miasto ma narzędzia w postaci zniżek dla takich 

inwestorów, którzy zwiększają zatrudnienie.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że pomiar zatrudnienia jest dość dyskusyjny więc 

uchwała miasta dotycząca ulg w podatku od nieruchomości nie bierze tego warunku pod uwagę.
Dodał, że w uchwale przyjęto ulgę na 3 lata od stawianej kubatury. Przyznał, że dotarły do niego
już głosy aby przedłużyć ulgę na 5 lat. Wskazał, że póki co kilka inwestorów korzysta z ulgi 3 
letniej więc wprowadzanie teraz dłuższej ulgi nie wydaje się być zasadne. Dodał jedynie, że 
inwestowanie w strefie ma dwa warunki, jednym są nakłady, drugim zatrudnienie.

 Radny Michał Fita przekazał, że w związku z tym, że teren nie został jeszcze sprzedany warto 
dalej poszukiwać inwestora zainteresowanego ulokowania tu terminalu.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że inwestorzy pytają o ten teren, bo zależy im na 
czasie. Niektórzy chcieliby już jutro przetargu, w samorządzie są jednak procedury. Dodał, że 
ostatnio zainteresowanie jest duże, a na strefie pozostała już tylko 1 działka. Wskazał, że 
terminal to cały ten teren i nie wiadomo czy czasami i on nie jest za mały. 

 Radny Michał Fita zapytał czy sprzedaż tych działek będzie czymś uwarunkowana.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że ograniczenie odsprzedaży nie ma ale warunkiem

dla inwestora będzie rozpoczęcie inwestycji w przeciągu roku i zakończenie też w odpowiednim
czasie. 

 Radny Michała Fita zapytał jak gmina może to zabezpieczyć.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że chodzi o to aby inwestor miał określony czas na 

rozpoczęcie i zakończenie inwestycji co będzie zabezpieczone odpowiednia karą. Dodał, że w 
przypadku nieruchomości przy Rynku była to kara 500.000 zł.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XIV/167/2016 stanowi zał. Nr 15 do protokołu. 

Ad 9. Uchwała zmieniająca uchwałę nr XV/204/2007 Rady Miasta Racibórz z dnia 
          28 listopada 2007 r. w sprawie bonifikat przy bezprzetargowej sprzedaży na rzecz 
          najemców lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Racibórz.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk w formie autopoprawki rozdanej wcześniej radnym przekazał,
że do uchwały dodaje się zapisy o okresie w przejściowym dla spraw wszczętych i nie 
zakończonych.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z jej autopoprawką – zał. Nr 16.

Rada przy 22 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką. 
Uchwała Nr XIV/168/2016 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.   

 Radny Michał Woś wracając do poprzedniej uchwały zaproponował aby w okresie 
przejściowym wstrzymać przyjmowanie wniosków bo może to prowadzić do nadużyć.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że samorządy aby wzbudzić zainteresowanie 
sprzedażą ogłaszają na rok wcześniej wejście w życie nowych przepisów. Dalej wskazał, że w 
przypadku naszej uchwały różnic wielkich w bonifikacie nie powinno być.



 

Ad 10. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XIV/169/2016 stanowi zał. Nr 18 do protokołu. 

 Radny Paweł Rycka  zgłosił wniosek o 10 minut przerwy.
 Radny Marek Rapnicki wniósł o 15 minut przerwy. 
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek o 15 minut przerwy.
Rada przy 22 głosujących radnych, 14 głosami za, 5 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższy wniosek. Przerwa od godz. 17:35 do godz.17:50.

 
Ad 11. Uchwała w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Racibórz na członków 
            II kadencji Rady Seniorów Miasta Racibórz.

 Radny Janusz Loch zgłosił dwie kandydatury w osobach p. Krzysztofa Pietrzykowskiego i p. 
Józefa Gurka. Dodał, że osoby te były przedstawicielami Rady w pierwszej kadencji.

 Radny Leon Fiołka zgłosił kandydaturę p. Adama Hrebeniaka, osoby która tworzyła statut Rady
Seniorów.

 Radny Piotr Klima uznał, że po pierwszej kadencji dobrze by się stało aby radni poznali 
sprawozdanie z jej działalności, a także plany na przyszłość.

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że pierwsza kadencja Rady Seniorów trwa do 4 marca br. 
Następnie z uwagi na brak dalszych zgłoszeń zamknął listę kandydatów. Dodał, że panowie 
Krystian Pietrzykowski i Józef Gurk złożyli zgody na kandydowanie na piśnie. Pan Adam 
Hrebeniak wyraził zgodę na kandydowanie osobiście, będąc na sali. Następnie poddał pod 
głosowanie kandydatury w kolejności ich zgłoszenia:
1) Pan Krystian Pietrzykowski w obecności 23 radnych otrzymał 15 głosów za, 5 przeciw i

3 wstrzymujące się.
2) Pan Józef Gurk w obecności 23 radnych otrzymał  11 głosów za, 4 przeciw i 8 

wstrzymujących się.
3) Pan Adam Hrebeniak w obecności 23 radnych otrzymał 9 głosów za, 0 przeciw i 14 

wstrzymujących się.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że kandydaci p. Krystian Pietrzykowski i p. Józef Gurk 

otrzymali większą ilość głosów za niż p. Adam Hrebeniak i to ich nazwiska wpisuje się do 
przedmiotowej uchwały, którą następnie poddał pod głosowanie.

Rada przy 21 głosujących radnych, 13 głosami za, 7 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. 
 Radny Michał Woś z uwagi na wątpliwości czy dobrze policzono głosy zgłosił wniosek o 

reasumpcje głosowania.
 Przew. RM Henryk Mainusz powtórzył głosowanie.
Rada przy 23 głosujących radnych, 13 głosami za, 7 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XIV/170/2016 stanowi zał. Nr 19 do protokołu. 

Ad 12. Uchwałą w sprawie odwołania członka z Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz.

 Radny Marek Rapnicki zapytał, czy ilość członków Komisji Rewizyjnej jest obligatoryjnie 



nieparzysta czy też dowolna.
 Radca Prawny Marta Topór – Piórko przekazała, że wynika to z zapisu statutu, który określa, że 

Komisja Rewizyjna składa się z przewodniczącego, zastępcy i członków w liczbie 3. Dodała, że 
na wniosek klubu radnych powstałego po wyborze Komisji Rewizyjnej jej skład powiększa się o
przedstawiciela tego klubu. 

 Radny Wiesław Szczygielski Przew. Komisji Rewizyjnej podziękował radnej Annie Szukalskiej
za pracę w tej komisji.    

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 7 głosami za, 6 przeciw i 8 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że oprócz radnej Anny Szukalskiej jeszcze jeden radny 

nie zagłosował.
 Radny Michał Woś uznał, że w przypadku wątpliwości Przew. RM powinien powtórzyć 

głosowanie. 
 Przew. RM Henryk Mainusz powtórzył głosowanie.  
Rada przy 22 głosujących radnych, 7 głosami za, 5 przeciw i 10 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Rada Anna Szukalska nie brała udziału w głosowaniu. 
Uchwała Nr XIV/171/2016 stanowi zał. Nr 20 do protokołu. 

Ad 13. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr II/9/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 
             8 grudnia 2014r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta
             Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XIV/172/2016 stanowi zał. Nr 21 do protokołu. 

Ad 14. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/4/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 
            1 grudnia 2014r. w sprawie wyboru Członków i Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej
            Rady Miasta Racibórz.

 Radny Wiesław Szczygielski w imieniu klubu zgłosił wniosek o 5 minut przerwy.
 Radny Leszek Szczasny zapytał po co przerwa przy tak formalnej sprawie. 
 Radny Wiesław Szczygielski przekazał, że jego wniosek o przerwę jest formalnym wnioskiem.
 Radna Zuzanna Tomaszewska uznała, że przyjęcie tej uchwały powinno być formalnością, bo 

klub ma prawo zgłosić nowego przedstawiciela.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że nikt tego nie neguje następnie poddał pod głosowanie

wniosek o przerwę.   
Rada przy 22 głosujących radnych, 11 głosami za, 11 przeciw i 0 wstrzymującymi się nie 
przyjęła powyższego wniosku.
 Przew. RM Henryk Mainusz korzystając ze swojego uprawnienia ogłosił 5 minutową przerwę. 

Przerwa od godz. 18:15 do 18:20.
 Po przerwie Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał 

pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 23 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XIV/173/2016 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.    



Ad 15. Złożenie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz 
            za 2015 rok oraz zatwierdzenie Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 rok.

 Przew. Komisji Rewizyjnej Radny Wiesław Szczygielski przedstawił sprawozdanie z pracy 
Komisji Rewizyjnej w 2015 roku, które stanowi zał. Nr 23 do protokołu. Następnie przedstawił 
plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 r. stanowiący zał. Nr 24 do protokołu.  

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie powyższy plan pracy Komisji Rewizyjnej 
na 2016 rok.

Rada przy 23 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższy plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 rok.

Ad 16. Narzędzia informatyczne wspomagające prace Rady Miasta – dyskusja.

 Przew. RM Henryk Mainusz poprzedzając dyskusję w temacie przypomniał kwestię dyżurów 
radnych. Przekazał, że w miesiącu lutym odbędą się one na dotychczasowych zasadach. 
Następnie poprosił aby na przekazanym w obieg po sali formularzu radni wpisali inne możliwe 
formy pełnienia przez nich dyżurów. Dodał, że z wyszukanych przykładów rozwiązań dyżurów 
w innych gminach dominuje forma spotykania się z mieszkańcami po wcześniejszym 
umówieniu telefonicznym.

 Radny Wiesław Szczygielski przekazał, że Dyr. MiPBP proponuje radnym pomieszczenia 
biblioteki i jej kilku filii w mieście.

 Radny Piotr Klima przekazał, że na poniedziałkowej komisji wystąpiła potrzeba skorzystania z 
elektronicznego rzutnika pism, którym urząd jednak nie dysponuje, a o zakup którego wnosi od 
kilku już sesji.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że radni mogliby zostać wyposażeni w laptopy czy też tablety tak 
aby materiały otrzymywać w formie elektronicznej. Dodał, że przy tej okazji można by było 
rozwiązać problem głosowania wprowadzając głosowanie elektroniczne. Uznał, że była by to 
pewna wartość dodana. Dalej uznał, że transmitowanie już taką wartością dodaną niekonieczne 
jest, bo to nie pomoże w procedowaniu.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska wspomagając głos radnego Piotra Klimy uznała, że taki 
elektroniczny rzutnik pism powinien pojawić się na sali. Dodała, że wystarczy aby do laptopa 
dołączyć kamerę internetową. Dalej uznała, że w dobie nowoczesności niezbędne wydaje się 
także imienne głosowanie i rejestrowanie obrad sesji.

 Radny Andrzej Rosół odnosząc się do elektronicznego liczenia głosów wskazał na przykład 
komisji sejmowych gdzie takie liczenie odbywa się ręcznie, a uczestników obrad jest więcej niż 
na sesji.

 Radny Tomasz Cofała w zakresie imiennego głosowania  zaproponował aby przy każdym 
głosowaniu odczytywano imię i nazwisko głosującego radnego i to jak zagłosował.

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że bardzo wydłużyłoby to samo głosowanie i tym samym 
czas obrad. 

 Radny Tomasz Cofała wskazał, że powtarzanie głosowań też wydłuża obrady.
 Radny Michał Woś wskazał, że dyskusja w tym temacie ciągnie się od roku i jest to do tej pory 

nieskuteczne gdyż brakuje osoby, która wzięła by na siebie polityczną odpowiedzialność 
wydatkowania kilkudziesięciu tysięcy złotych. Najlepiej więc poddać pod głosowanie konkretne
rozwiązania aby wreszcie zdecydować.

 Radny Piotr Klima zaproponował, aby salę doposażyć jeszcze w dodatkowe 2 ekrany po obu 
stronach mównicy tak aby każdy radny mógł w łatwy sposób zobaczyć wyświetlany materiał.  
Trzeci ekran umieścić w holu na parterze urzędu tak aby każdy wchodzący do urzędu mógł 
zobaczyć i posłuchać co dzieje się na sali w czasie obrad.

 Radny Michała Fita zachęcił radnych do podjęcia dzisiaj w tym zakresie decyzji.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że na każdej sesji będzie zawsze laptop do którego 



będzie można włożyć dyskietkę lub pamięć przenośną i wyświetlić tak dostarczony materiał 
pozostałym radnym. Uznał, że także papierowy materiał gdy zostanie wcześniej dostarczony 
przeskanować i także pokazać. Dalej przekazał, że na sesję lutową przygotuje konkretne 
rozwiązania. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że swego czasu propozycje były już radnym 
przedstawiane, teraz należy je tylko zweryfikować.

 Radny Michał Woś zaproponował aby przypomnieć te propozycje.
 Kierownik Biura Rady Miasta Leszek Jureczko przekazał, że system prezentowany rok temu 

eSesja wraz z tabletami GoClever to ok. 28.000 zł., ten sam system z tabletami Samsung to ok. 
40.000 zł., a z laptopami to min. 50.000 zł. Dodał, że system eSesja umożliwia przeprowadzanie
elektronicznego głosowania za pomocą tabletów lub laptopów. Wskazał, że nagrywanie sesji 
jest czymś odrębnym. Dalej przekazał, że decyzja odnośnie sprzętu pociągnie za sobą potrzebę 
zmiany statutu co do głosowań i rejestracji sesji.

 Radny Leszek Szczasny zaproponował aby zdecydować się na ten najtańszy zestaw.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że przy zakupie sprzętu w urzędzie obowiązują 

procedury, więc radni mogą określić co powinno być w specyfikacji zamówienia, a urząd zajmie
się zakupem i wyborem najlepszej firmy. Dodał, że z tego też względu realizacja może nastąpić 
nie wcześniej niż we wrześniu. Wskazał, że wydatek z jednej strony musi być oszczędny i 
celowy, z drugiej strony sprzęt musi być funkcjonalny i mało awaryjny. Uznał, że pod tym 
względem będzie decydował informatyk. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że przy takim rozwiązaniu odejdzie się od drukowania 
materiałów.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że powinien to być sprzęt, który umożliwi radnym nie tylko 
głosowanie ale przede wszystkim przeglądanie materiałów.       

 Radny Leon Fiołka zaproponował aby w konsultacjach z informatykiem urzędu uczestniczyli 
radni Jan Wiecha i Leszek Szczasny.  

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że Rada dzisiaj ma wyrazić jedynie wole zakupu tych 
urządzeń, bo samym zakupem zajmie się już urząd. 

 Radny Michała Woś uznał, że należy też wziąć pod uwagę wyjątkowe sytuacje i takich radnych,
którzy nie będą chcieli z takiego sprzętu korzystać.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że drukowanie na życzenie powinno być zawsze możliwe nawet 
przy korzystaniu z laptopów. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że trzeba przyjąć generalną zasadę i tego się 
później trzymać, a prośba o wydrukowanie czegoś może być w sytuacjach awaryjnych bądź  
sporadycznym wyjątkiem. Dodał, że to wszystko musi uregulować statut.

 Radny  Tomasz Cofała wskazał, że przeglądanie materiału na sprzęcie też będzie wymagała 
czasu. 

 Radny Leon Fiołka przekazał, że jedną kadencję był radnym powiatowym i korzystał ze laptopa
bez potrzeby jakiegokolwiek papierowego materiału przez całe 4 lata.

 Radny Leszek Szczasny uznał, że przeglądanie materiału na sprzęcie powinno być lepszym 
rozwiązaniem niż sterta papieru. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że przygotowaniem specyfikacji zajmą się 
urzędnicy ale podkreślił, że sprzęt może się pojawić nie wcześniej niż we wrześniu.

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek aby radnych wyposażyć w 
narzędzia informatyczne wspomagające ich prace. 

Rada przy 23 głosujących radnych, 19 głosami za, 1 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższy wniosek.          

Ad 17. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Radny Marcin Fica przedstawił i przedłożył następujące interpelacje – zał. Nr 25:



1) w sprawie naprawy zapadniętego kanału za przejściem dla pieszych na wysokości posesji 
przy ul. Głubczyckiej 10,

2) w sprawie zamontowania tabliczek „uwaga ścieżka rowerowa”
3) w sprawie wymiany kostki brukowej w chodniku na płyty granitowe przy ul. Solnej,
4) poza pisemną interpelacją w formie uwagi do radnych Leona Fiołki i Franciszka Mandrysza

przekazał, że nie rozumie dlaczego cały czas kwestionuje się remont ul. Koszalińskiej w 
Ocicach, a pomija się to że na drogi w Brzeziu i Markowicach w budżecie przeznaczano też 
konkretne środki. Dalej za nie zasadne uznał, też propozycję odstąpienia od budowy ścieżki 
rowerowej do Łężczoka i przeznaczenie tych środków na chodnik przy ul. Odrodzenia z 
uwagi, że droga ta jest drogą wojewódzką.   

 Radny Wiesław Szczygielski przedstawił następujące interpelacje:
1) w sprawie finansowego wsparcia działań Starostwa Powiatowego w utworzeniu w 

Raciborzu Komisji ds. orzekania o niepełnosprawności z lokalizacją siedziby w Szpitalu 
Rejonowym w Raciborzu,

2) w sprawie likwidacji uciążliwości w związku z głośnym i szybkim ruchem samochodów po 
ul. Chopina poprzez zamontowanie tam albo progów zwalniających albo podwyższenia 
skrzyżowania ul. Chopina z ul. Browarną i ul. Kowalską. 

 Radny Michał Fita przedłożył i przedstawił następujące interpelacje i zapytania  – zał. Nr 26:
1) w sprawie przedstawienia nieprawidłowości ujawnionych w wyniku kontroli w Szkole 

Podstawowej Nr 15,
2) w sprawie nadania tytułu wraz z medalem”Zasłużony dla Miasta Raciborza” panu Pawłowi 

Kowolowi,
3) w sprawie możliwości utworzenia zespołu szkół z połączenia G3 i SP18,
4) w sprawie zaproszenia na sesję lutową Dyrektora RZGW oraz przedstawicieli Ministerstwa 

Środowiska i Ministerstwa Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej.
 Radny Franciszek Mandrysz przedstawił i przedłożył następujące interpelacje i zapytania:

1) w sprawie możliwości obniżenia opłaty za odpady komunalne do stawki 10,80 zł.,
2) w sprawie podjęcia działań w celu zahamowania głębokiego kryzysu demograficznego 

miasta – zał. Nr 27. 
 Radny Zbigniew Sokolik przedstawił i przedłożył do protokołu następujące interpelacje – zał. 

Nr 28:
1) w sprawie kontroli doraźnej zarządzonej w G3 oraz tego kto poniesie koszty odwołania 

Dyrektora G3, 
2) w sprawie zwrotu pobranego ekwiwalentu za niewykorzystany urlop Prezydenta Miasta oraz

dodatków zadaniowych pracowników kwestionowanych w protokole pokontrolnym RIO,
3) w sprawie rejestru umów i postępowania przed sądem administracyjnym oraz wskazania 

umów na obsługę prawną urzędu w latach 2013 – 2015, a także kosztu obsługi prawnej ze 
szczególnym uwzględnieniem kosztów sprawy związanej ze sporem o ujawnienie rejestru 
umów,

4) w sprawie podania kosztów obecnego transportu odpadów do RIPOK w Knurowie. 
5) poza pisemną interpelacją w sprawie nazwania przez Prezydenta Miasta prowokacją 

sprawdzenia przez mieszkańca obecności radnych na wyznaczonych dyżurach
 Radna Zuzanna Tomaszewska przedstawiła następujące interpelacje:

1) w sprawie organizowania raz w roku forum dotyczącego osób niepełnosprawnych by 
wspólnie zastanowić się jak najlepiej pomóc takim osobom oraz w sprawie utworzenia w 
urzędzie miasta stanowiska konsultanta ds. osób niepełnosprawnych,

2) w sprawie kontroli związanych ze spalaniem śmieci prowadzonych przez Straż Miejską oraz
prowadzenia kontroli wystawiania odpadów przez mieszkańców. 

 Radny Leon Fiołka przedłożył i przedstawił następujące zapytania i interpelacje – zał. Nr 29:
1) w sprawie utwardzenia terenu wykorzystywanego na parking podczas uroczystości 

kościelnych i szkolnych w Brzeziu,
2) w sprawie sprawy zgłaszanej w grudniu 2015 r. dotyczącej uporządkowania terenu przy 



przystanku „Pętla” wniósł o zainstalowanie tam kosza na śmieci,
3) w sprawie usunięcia dwóch dziur w asfalcie na początku ul. Strażackiej od strony ul. 

Pogrzebieńskiej oraz o podanie terminu rozpoczęcia planowanych prac modernizacyjnych 
na tej ulicy,

4) dodatkowo poza pisemną interpelacją przekazał, że ze swojej strony jest za tym aby na 
dzielnicach dyżury pozostawić. Wskazał, że ilość mieszkańców przychodzących na dyżury 
zależy w dużej mierze od tego czy zgłoszenia radnego z dyżurów czy poprzez interpelacje 
są skuteczne. W tym miejscu wskazał na kilka spraw które nie udało się do tej pory 
załatwić, a które są związane z bezpieczeństwem mieszkańców Brzezia, m.in.: braku 
chodnika w ciągu ul. Pogrzebieńskiej, braku chodnika na ul. Na Dębiczu, braku kawałka 
chodnika na skrzyżowaniu ulic Pogrzebieńskiej i Brzeskiej, potrzeby mostku na ul. 
Gawliny,

5) przypomniał również wniosek o utworzeniu miejsca postoju dla osoby niepełnosprawnej 
przy przychodni Medicus.  

 Radny Leszek Szczasny przedłożył do protokołu następujące interpelacje – zał. Nr 30:
1) w sprawie pracy za czynsz dla dłużników MZB,
2) w sprawie szkolenia „smogowego” dla strażników miejskich,
3) w sprawie petard w okresie sylwestrowym,
4) w sprawie ekranów akustycznych nad Odrą,
5) w sprawie łamania przepisów przez ciężarówki koło Henkla,
6) w sprawie platanu przy ul. Sienkiewicza. 

 Radny Tomasz Cofała wracając do grudniowej sesji i głosowań nad uchwałą budżetowa na 2016
r. uznał, że jego zdaniem miało to na celu nie uchwalenie tej uchwały w pierwszym terminie. 
Wskazał, że nie uchwalenie tej uchwały wpłynęło by przede wszystkim na jakość pracy urzędu 
miasta ale również i jakość życia mieszkańców, przez to, że nie zostały by ogłoszone konkursy i
przetargi.  Dalej wskazał, że dziwi się także dzisiejszemu głosowaniu niektórych radnych, 
którzy wstrzymali się od głosu przy uchwale w sprawie zmiany budżetu miasta na 2016 r., która 
wprowadzała do tego budżetu środki na działania wybrane przez mieszkańców poprzez budżet 
obywatelski. Na koniec zaprotestował przeciwko agresji na tej sali, wszelkim minom, 
zaczepkom i uszczypliwościom.  Dodał, że nie pochwala takich zachowań.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk udzielił odpowiedzi na następujące zapytania i interpelacje 
radnych:
 Odnośnie interpelacji radnego Marcina Ficy przekazał, że odpowiedzi przygotuje na piśmie.
 Odnośnie interpelacji radnego Wiesława Szczygielskiego:

1) w sprawie finansowego wsparcia działań Starostwa Powiatowego w utworzeniu w 
Raciborzu Komisji ds. orzekania o niepełnosprawności z lokalizacją siedziby w Szpitalu 
Rejonowym w Raciborzu przekazał, że lokalizacja ta wydaje się być bardzo dobra, bo nie
będzie to tam generowało nakładów. Dodał, że zapyta Pana Starostę na jakim obecnie 
etapie są rozmowy w tej kwestii. Nie jest pewny czy będzie możliwe utworzenie własnej 
komisji czy nie szybciej będzie możliwe załatwienie tego, że komisja rybnicka będzie 
działać zamiejscowo. Uznał, że jest to zadanie ważne i istotne dlatego też  jeżeli Starosta 
Raciborski będzie potrzebował w tej dziedzinie wsparcia to gmina takiego wsparcia 
udzieli,

2) w sprawie likwidacji uciążliwości w związku z głośnym i szybkim ruchem samochodów 
po ul. Chopina poprzez zamontowanie tam albo progów zwalniających albo 
podwyższenia skrzyżowania ul. Chopina z ul. Browarną i ul. Kowalską przekazał, że 
temat zapisał do rozważenia w tegorocznej realizacji, bo koszty tego nie wydają się być 
duże.  

 Odnośnie interpelacji radnego Michał Fity :
1) w sprawie kontroli w Szkole Podstawowej Nr 15 przekazał, że ustalenia te nie są 

zadawalające, jest dość dużo zaleceń w związku z tym środki dyscyplinujące zostaną 
prawdopodobnie podjęte. Dodał, że protokół jest publiczny, może więc zostać 



udostępniony,
2) w sprawie wniosku o nadania tytułu wraz z medalem”Zasłużony dla Miasta Raciborza” 

panu Pawłowi Kowolowi przekazał, że w stosownym i dogodnym czasie i poprzedzeniu 
decyzją Rady wyrażoną w uchwale nic nie stoi na przeszkodzie aby osobę tą tym tytułem
uhonorować, tym bardziej, że głosów przeciwnych nie widać,

3) w sprawie możliwości utworzenia zespołu szkół z połączenia G3 i SP18 przekazał, że 
niekoniecznie tylko w kontekście G3 będzie trzeba rozważyć różne scenariusze gdy 
chodzi o szkoły w mieście. Niemniej wskazał, że przygotowanie tego na wrzesień nie 
będzie możliwe, gdyż nie brakuje ostatecznych rozstrzygnięć rządu w kwestii 
gimnazjów. Uznał, że bez względu na wszystko miasto i tak będzie musiało rozważyć 
zmiany w sieci swoich placówek,

4) w sprawie tematu sesji lutowej związanej ze zbiornikiem przekazał, że zaproszenia do 
Dyrektora RZGW oraz przedstawicieli Ministerstwa Środowiska i Ministerstwa 
Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej zostaną na pewno wystosowane. Dodał, że 
w kontekście pojawiających się informacji o zmianie koncepcji z suchego zbiornika na 
mokry dobrze byłoby poznać stanowisko inwestora oraz stanowiska przedstawicieli 
ministerstw gdy chodzi o żeglowność Odry.  

 Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza:
1) w sprawie możliwości obniżenia opłaty za odpady komunalne do stawki 10,80 zł. 

przekazał, że powołał zespół, który pracuje nad wypracowaniem najlepszej metody 
rozliczania kosztów odpadów więc uznał, że gdy będą takie możliwości to propozycja 
obniżenia opłaty zostanie przedstawiona. Dodał, że do lipca cena wywozu jest znana, bo 
to przetarg cenę tą określił. Wskazał, że gmina i tak tej opłaty nie może przeznaczyć na 
żadne inne cele,

2) w sprawie podjęcia działań w celu zahamowania głębokiego kryzysu demograficznego 
miasta przekazał, że dogłębnie postara się na tą interpelację odnieść na piśmie. Niemniej 
uznał, że statystyki często bywają złudne. Faktem jednak jest to, że cała Polska, w tym i 
Racibórz  jest w głębokiej depopulacji. Uznał, że trudno Racibórz porównywać z 
Wodzisławiem czy Rybnikiem bez wyłączenia górnictwa. Dalej wskazał na większą 
skłonność mieszkańców Raciborza do wyjazdu za granicę. Uznał, że bez względu na 
wszystko problem jest poważny i nad nim powinni pochylić się wszyscy, nie tylko 
Prezydent Miasta. Dodał, że prowadzone obecnie działania urzędu to działania 
długofalowe i ich skutki nie będą widoczne od razu. Dalej uznał, że raciborski rynek 
pracy jest dobrym rynkiem pracy w porównaniu do rynku pracy w Wodzisławiu  czy 
Rybniku jeżeli chodzi o ofertę i stopę bezrobocia. Nawet średnie wynagrodzenia nie 
licząc kopalni i emerytur górniczych zbytnio się nie różni. Dodał, że z GUS-em i 
rzeczywistością się nie dyskutuje ale na to trzeba szukać wspólnych rozwiązań. Wskazał,
że propozycje zostały wyartykułowane w strategi w programie przedsiębiorczości czy 
poprzez mieszkania dla młodych. Dalej uznał, że nie warto manipulować statystyką ale 
warto się przerazić i podejmować konkretne działania, które w dłuższej perspektywie 
przyniosą realne korzyści.         

 Odnośnie interpelacji radnego Zbigniewa Sokolika:
1) w sprawie kontroli doraźnej w G3 przekazał, że urzędnicy wykonują swoje czynności na

podstawie obowiązujących upoważnień. Uznał, że nie może się zdarzyć aby urzędnik 
posługiwał się sfałszowanym upoważnieniem, może one być jedynie nieaktualne, 
niemniej w G3 to się nie zdarzyło. Dodał, że nie ma potrzeby aby w tej kwestii coś 
manipulować, bo pracownicy dokonujący kontroli mają wydane przez obecnego 
prezydenta miasta i jego poprzedników stałe upoważnienia. Wskazał, że nie ma potrzeby
zmiany upoważnień z tego względu, że zmienił się prezydent miasta, bo upoważnienia te
dalej są ważne. Przekazał również, że kontroler finansowy ma za każdym razem w 
upoważnieniu określony zakres kontroli. Dodał, że szkoła czy inna jednostka 
kontrolowana ma zawsze prawo wnieść swoje uwagi i zastrzeżenia w trakcie kontroli i 



kontroler najczęściej przy zasadnych uwagach nie umieszcza tego w protokole. Na 
pewno jest też możliwość odniesienia się do protokołu w terminie  7 dni, co więcej 
uwagi szkoła może wnieść i w późniejszym terminie. Dodał, że do tego protokołu 
kontroli szkoła uwag nie wniosła,

2) w sprawie zwrotu ekwiwalentu za niewykorzystany urlop przekazał, że został on mu 
wypłacony bo był należny i nie podlega zwrotowi bo nie ma ku temu żadnego tytułu. 
Dodał, że  RIO w protokole wskazała, że  przysługujący urlop należy wykorzystać 
zgodnie z zapisami ustawy i to jest bezsprzeczne. Niewątpliwie więc można obwiniać 
jego zastępcę, że nie wysłał go na urlop. Dodał, że musiał wówczas odmówić i 
uzasadniał to RIO. Wskazał, że w zaleceniach RIO jest więc zalecenie dla zastępcy do 
udzielania mu urlopu zgodnie z zapisami prawa i nie ma żadnych innych zaleceń w tym 
względzie więc żądanie zwrotu tego ekwiwalentu uznaje za nieporozumienie. Wskazał, 
że w przeciągu 4 lat tych dni było 16. Dodał, że zobowiązuje się do bieżącego 
wykorzystywania przysługującego mu urlopu. Odnośnie dodatków zadaniowych  
przekazał, że zgodnie z pismem jakie zostało wysłane do RIO dodatki tego typu będą 
wypłacane do końca roku. Wyjaśnił jednocześnie, że nie są to środki niezasadnie 
wypłacone ale są to środki kształtujące strukturę wynagradzania w urzędzie. Dodał, że 
podobne rozwiązanie stosuje też powiat. Wskazał, że wynagrodzenie składa się z płacy 
zasadniczej, wysługi, dodatku funkcyjnego, specjalnego i innych dodatków. Urząd 
uznaje, że w skład innych dodatków mogą wchodzić dodatki zadaniowe. Dodał, że RIO 
nie ma zastrzeżeń do wysokości wynagrodzeń z tymi wszystkimi dodatkami ale do 
nazwy tego dodatku. Uznał, że nie było by problemu gdyby dodatek ten nazywał się 
specjalny. Choć dodatki te różnią się od siebie, a stosuje je wiele gmin w kraju. Wskazał,
że w Warszawie takie dodatki tamtejsza izba uznaje, nasza nie. Dodał, że podobne 
rozbieżności izb są w kwestii funduszu remontowego. Urząd więc zobowiązał się do 
zmiany tych dodatków ale by zmienić strukturę wynagrodzeń trzeba odpowiedniego 
czasu i o ten czas do końca roku urząd się zwrócił do izby. Dodał, że nikt z tego tytułu 
nie otrzymał niezasadnego wynagrodzenia ani nie przekroczył ustalonej przepisami 
tabeli wynagrodzeń, 

3) w sprawie rejestru umów przekazał, że Racibórz jest jedną z nielicznych gmin w Polsce, 
która taki rejestr udostępnia publicznie. Udało się ten rejestr uruchomić od 1 lipca 2015 
r.  co ułatwia pracownikom urzędu udzielania informacji publicznych w tym zakresie. 
Dodał, że p. Łęski bardzo skutecznie urząd do tego zmobilizował, za co należą mu się 
podziękowania. Dodał, że w prowadzonej korespondencji był on informowany o 
zamiarach wprowadzenie tego rejestru, nie mniej nie była to łatwa sprawa więc trochę to
trwało. Natomiast sprawa ta trafiła do WSA w momencie gdy już ten publiczny rejestr 
na BIP-e się pojawił. Dalej wskazał, że upublicznienie tego rejestru jest dobrym 
rozwiązaniem i sądzenie się o to nie ma sensu. Niemniej rejestr nie działa wstecz i nie 
ma tam informacji sprzed lipca 2015 r. bo wymagało by to mnóstwa dodatkowej pracy. 
Natomiast są tam ujmowane wszystkie umowy zawarte po tej dacie. Dalej wyjaśnił, że 
w tej sprawie nie wynajęto żadnej kancelarii zewnętrznej, a sprawę prowadzi mecenas 
Elżbieta Topór w ramach obsługi prawnej urzędu na mocy przetargu. Wskazał, że 
prawdopodobnie w ostatnim czasie nie korzystano w urzędzie z pomocy innych 
kancelarii prawnych. Dodał, że zamiarem na przyszłość jest stworzenie w urzędzie 
mieszanej obsługi prawnej tak jak to jest w starostwie powiatowym.

4) w sprawie miesięcznego kosztu wywozu śmieci przekazał, że wynika on z 
rozstrzygniętego przetargu, który wygrała spółka miejska i kwotę tą poda w odpowiedzi 
pisemnej. Dodał, że przyszłe ceny będą uzależnione od przyjętej techniki naliczania 
opłat za odpady, nad czym pracuje obecnie powołany zespół, 

5) w sprawie użycia słowa „prowokacja” przekazał, że i jemu zdarza się korzystać z 
dowcipów, nie zawsze trafnych. Uznał więc, że jego słowa należało odebrać właśnie w 
kategoriach dowcipu, skrótu myślowego czy śmiesznego komentarza, a nie w 



kategoriach przytaczanej definicji. Dodał, że jego intencją nie było nikogo piętnować ani
obrażać. W zakresie kontaktu radnych z wyborcami uznał, że każdy radny powinien to 
ustalić indywidualnie, bo on za to odpowiada i będzie z tego rozliczany. Robienie więc 
grupowych dyżurów według niego nie ma sensu.         

 Odnośnie interpelacji radnej Zuzanny Tomaszewskiej:
1) w sprawie organizowania raz w roku forum dotyczącego osób niepełnosprawnych oraz 

w sprawie utworzenia w urzędzie miasta stanowiska konsultanta ds. osób 
niepełnosprawnych poprosił radną o dodatkowe spotkanie celem doprecyzowania 
szczegółów. Dalej przekazał, że prawdopodobnie w OPS-ie istnieje stanowisko 
konsultanta ale jeszcze to sprawdzi,

2) w sprawie kontroli związanych ze spalaniem śmieci prowadzonych przez Straż Miejską 
przekazał, że mają one wymiar profilaktyczny. Uznał, że pojawienie się funkcjonariusza 
straży miejskiej czy policji na wielu ludziach robi wrażenie. Uznał, że podczas tych 
profilaktycznych kontroli funkcjonariusze wchodzą na posesje, gdy są ku temu 
podejrzenia bądź zgłoszenia. Dodał, że część takich wejść okazało się zasadnych. Dalej 
wskazał, że po kontrolach profilaktycznych przyjdzie czas na kontrole nieplanowane.  
Dodał, że kontrolowanie tego czy ktoś wystawia worki i z czym jest bardzo trudne, bo 
generalnie wszyscy worki wystawiają. Dalej wskazał, że aby wejść na posesję trzeba 
mieć istotne podejrzenie. Dodał, że przewoźnik w umowie został zobowiązany do 
sygnalizowania, kto nie wystawia kubłów, kto nie segreguje. Wskazał, że dane te są 
analizowane w każdym miesiącu przez wydział. Dalej przekazał, zastanawia się nad 
wprowadzeniem wzorem innych miast „kartki dla sąsiada”, czyli swego rodzaju żółtej 
karki.      

 Odnośnie interpelacji radnego Leona Fiołki:
1) w sprawie spraw zgłoszonych na piśmie przekazał, że odpowie też na piśmie,
2) w sprawie ilości interpelacji przekazał, że jest ich w sumie bardzo dużo, a urząd nie ma 

wydzielonego budżetu na interpelacje. Wskazał, że rzeczy mało kosztowne i słuszne są z
reguły szybko realizowane, niezasadne zaś nie są realizowane i odpowiada się dlaczego 
ale niektóre mimo że są zasadne ale kosztowne muszą poczekać, w tym przypadku jest 
to mostek na ul. Gawliny. Dalej przekazał, ze urząd patrzy inaczej na sprawę 
zarurowywania rowów niż radny bo trzeba mieć na uwadze dobro całej dzielnicy, a nie 
pojedynczego właściciela. W tym miejscu przeprosił za ostatnią pomyłkę w odpowiedzi,

3) w sprawie utworzeniu miejsca postoju dla osoby niepełnosprawnej przy przychodni 
Medicus przekazał, że nie można było wykonać tego niezgodnie z prawem więc trwało 
to dużej ale ważne, że się ostatecznie udało.           

Ad 18. Zakończenie sesji.
  

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął obrady sesji
Rady Miasta Racibórz, godz. 2040.

Protokołował:
Leszek Jureczko

Przewodniczący Rady
    Henryk Mainusz


